
VERGADERING VAN DE ADMINISTRATIE 

ORGAAN VAN HET BDF  

DE OFFICIËLE VERSIE VAN DIT VERSLAG IS DE FRANSE VERSIE. 
LOCATIE.   Zaal 8 tot -1, FINTO  

DATUM.   09/01/2024  

VEEL TIJD.   14.00 - 15.40 uur 

AANWEZIGHEID.   Bart Verdikt (BV) X Olivier Magritte (OME) X 

Charlotte Aelbrecht (CA) X Véronique Duchenne (VDE) X 

Gisèle Marliere (GM) x Natallia Mastsepan (AMN)  

Marc Trémouroux (MT) x Eva Parent   

Pierre Gyselinck (PG)    

Peter Schlembach (PS) x   

Thomas Dabeux (TD) X   

  

  

  

AGENDA 

 ONDERWERP TODO 
A Goedkeuring van het OA-BO verslag van 14/11/2023 

• OME legt uit dat het rapport rond lunchtijd is verstuurd 
• GM stelt voor om het op de agenda te zetten voor de volgende 

vergadering (12/03/2024). 

• OABO is het ermee eens 
 

GM vraagt of het OK is voor iedereen met het PB van 
09/01/2024 

• OABO is het ermee eens 

 
Bijkomend discussiepunt: Gisèle en Peter volgden de vergadering via 

Teams; de andere deelnemers waren in zaal 8; er waren 2 vertalers in 
de zaal; er werd niet voldaan aan de kwaliteitsvoorwaarden om de 
vertaling van de deelnemers naar de teams te garanderen.  

Dus werd afgesproken  
1. 2 persoonlijke vergaderingen per jaar - mei en september 

2. 3 zoombijeenkomsten - januari, maart, november  
 

OME rondt de 

twee notulen af 
en legt ze voor 
aan de OABO-

vergadering van 
maart. 

 
 

B BDF - JAARLIJKSE ALGEMENE VERGADERING 2023-12-14 
a) Logistiek / Deelname 
b) Actieplan 2024 - aangevuld met input van de leden  

c) Begroting 2024 - brief aan K. Lalieux  
d) Rapport ter goedkeuring  

e) Europese verkiezingen 2024: bespreking met 
partijvertegenwoordigers ==> vergadering plannen in 
oktober 2024 met Belgische parlementsleden  

- De OABO is het ermee eens dat de inhoud van het 
evenement over het algemeen zeer goed verliep. De 

aandachtspunten hadden betrekking op de voorbereiding 
van de zaal (cabines, koptelefoons, catering); - 
aandachtspunten bij het organiseren van een toekomstig 

evenement. 

OME  
- Voegt 

"werkgelegenheid" 

toe aan het BDF-

actieplan 

- neemt contact 

op met EDF, 

Inclusion Europe, 

EBU, EUD, Sociaal 

Platform om te 

zien of het 

haalbaar is om 

deel te nemen aan 

de GA: wat zijn 

hun "prioriteiten 

voor de EU-



- ThD: Olivier De Schutter beantwoordde de vragen perfect, 

maar de anderen spraken over de regionale , 
communautaire of federale niveaus. Het was teleurstellend, 
maar dat is hun schuld. 

- GM : Over Europese kwesties konden de vertegenwoordigers 
van de andere partijen niet echt praten. 

- VDE: merkte op dat verschillende deelnemers vragen 
hadden gesteld over werkgelegenheid. Dit moet in de 
aanloop naar de verkiezingen worden benadrukt. In het 

najaar zou het idee zijn om nog een bijeenkomst met 
gekozen vertegenwoordigers te houden en hen aan te 

moedigen om regelmatig met BDF samen te werken. 
- OME: De BDF is ongetwijfeld ook schuldig. We zouden hen 

regelmatiger moeten aanschrijven over Europese kwesties 

en ons als gesprekspartners moeten opstellen. 
 

BDF - AG 2024-03-14 
- OME: voor de AGM op 23/03/2024 moeten we een thema 

bepalen en mensen uitnodigen. Wat zijn de suggesties van 

de OABO? 
- ThD: nodig in de aanloop naar de Europese verkiezingen EU-

platforms uit om hun plannen te komen verdedigen - EDF, 
Inclusion EU, Sociaal Platform, enz. 

- OABO: steunt het voorstel van ThD 

- OME: als OABO-leden nog andere wensen hebben, stuur ze 
dan vóór 16/01/2024 naar het secretariaat. 

verkiezingen" (info 

meegenomen niet 

haalbaar ==> 

andere optie met 

OK van OA-BO: 

alternatief rapport 

UNCRPD BDF 

onderschrijven  

 

Een bijeenkomst 

organiseren met 

Belgische 

parlementsleden 

aan het begin van 

de zittingsperiode 

van het EU-

parlement ==> in 

oktober 

Statutaire AVA 

met actieplan en 

begroting gevolgd 

door een 

Informatieve AVA: 

2 vragen - neem 

deel aan de GI 

voor personen met 

een handicap + 

volg enkele 

belangrijke EU-

kwesties op: bv. 

link tussen klimaat 

en gezondheid  

C Belgisch voorzitterschap van de Europese Unie: Stand van 

zaken 
VDE: March is verantwoordelijk voor :  

• 12 maart: BDF OABO 

• 14 maart: BDF AGM 
• 19 maart: EU-conferentie georganiseerd door het Belgische 

voorzitterschap: 
- Workshop 1: Implementatie van de Handicapstrategie in de 
verschillende lidstaten. Voor België is de vraag: kan de 

Strategie dwingender worden voor de lidstaten? België zal het 
idee verdedigen dat een staat alleen Europese financiering kan 

krijgen als het de Disability Strategy naleeft.  
- Workshop 2: Tewerkstelling België wil nieuwe vormen van 
tewerkstelling promoten. 
- Workshop 3: Toegankelijkheid. Voor België wordt 
toegankelijkheid als te secundair beschouwd. Hoe kunnen 

toegankelijkheid en de handistreaming van goederen en 
diensten verplicht worden gesteld? 
 

 

Secretariaat    
- informatie & 

uitnodigingen 

doorsturen 
 

D UNCRPD - België's constructieve dialoog: stand van zaken 

VDE :  
• Tijdens de vergadering in november bereikte het Comité van 

Toezicht overeenstemming over een ontwerpsamenvatting van 
de artikelen 1 tot en met 17. 

• Bijeenkomst 19-01 over samenvatting 18 tot 33 
• Het secretariaat moet de tekst terugbrengen tot 10.500 

woorden en illustraties en concrete verwijzingen toevoegen. 

OME  
- Vraagt kabinet 

naar financiering 

aanwezigheid in 

Genève 

- te weten komen 

wie de Belgische 

rapporteur is 
- Een ontmoeting 



• Een definitieve Fr- en NL-tekst zou op 01.03 klaar moeten zijn.  

o Het zal naar de adviesraden worden gestuurd  
o de uitdrukkelijke toestemming hebben van de 

adviesraden die het alternatieve rapport willen 

medeondertekenen  
o Welke adviesraden willen deelnemen aan een 

constructieve dialoog? 
• AVA op 14/03/2024, zal een ontwerpsamenvatting van artikelen 

1 tot 33 afronden. 

• Geplaatst op de VN-website in juni 2024 
• Er moet een akkoord worden bereikt met UNIA en GRIP om de 

constructieve dialoog op 22/08/2024 voor te bereiden.  
OME wijst erop dat er normaal gesproken twee bijeenkomsten zijn 
tijdens de constructieve dialoog: 

• Voorbereidende vergadering met de rapporteur voor België van 
het Comité voor de rechten van personen met een handicap, te 

bespreken (laatste keer: 2 uur discussie).  
• Constructieve dialoog: 30 minuten voor maatschappelijke 

organisaties om het woord te nemen, gevolgd door een 

uitwisseling tussen het Comité voor de rechten van personen 
met een handicap en vertegenwoordigers van de Belgische 

regering. 
VDE vraagt wie er van 20 tot 23 augustus naar Genève +/- zou 
kunnen reizen? 

• ThD zou gratis kunnen zijn,  
• GM in reserve: als we onderling de prioriteiten hebben bepaald, 

maakt het niet echt uit wie er gaat. 
• ChA kan zichzelf bevrijden 

• BV zal zich niet kunnen bevrijden 
GM herinnert ons eraan dat ook moet worden bekeken wie van de 
vertegenwoordigers van de adviesraden aanwezig kan zijn.  

 
PSch vraagt om vertaling van het rapport in het Duits 

OABO is het ermee eens 
 

met de rapporteur 

aanvragen 

- Neem contact op 

met GRIP en UNIA 

voor coördinatie 

E EDF - European Days of Persons with disabilities - 30/11/2023 
tot 01/12/2023 

1. Notulen: ChA + Secretariaat  

2. België: slechte werkgelegenheidssituatie voor mensen 
met een handicap 

3. Follow-up 
- Charlotte: Stemmen is moeilijk voor veel mensen met een 

handicap. Stemlokalen moeten worden aangepast. In Estland 

gebruiken ze mobiele stembureaus, waar iemand je komt 

helpen met stemmen. Ze gebruiken ook online stemmen via 

itsme. Dit is een zeer belangrijke kwestie. Er zijn ook alle 

problemen van mensen die onder bewind zijn gesteld of van 

mensen voor wie het vaak niet mogelijk is om te stemmen. 

- VDE: Het moet in de regeringsovereenkomst staan. Anders 

gebeurt er niets. 

- ChA: Werkgelegenheid: België is een van de 3 slechtste landen 

in de Europese Unie.  

- VDE: de BDF kan oproepen tot actie, maar met de steun van 

de regionale raden 

- GM: Sommige groepen mobiliseren zich op regelmatige basis, 

maar het is nog niet genoeg. Het zou belangrijk zijn dat BDF en 

Secretariaat om 

de kwestie van 

toegankelijke 

verkiezingen op de 

tafel te leggen van 

de 

onderhandelaars 

voor de volgende 

regeringen 

(aandacht = 

regionale kwesties 

+ FOD 

Binnenlandse 

Zaken voor 

stemmen "op 

afstand")  



de andere adviesraden gehoord worden door de 

verschillende opleiders over dit onderwerp. 

- GM: De Interministeriële Conferentie heeft werkgroepen. In 

sommige gevallen is het CSNPH uitgenodigd, terwijl in andere 

gevallen politici zich afvragen of het nuttig zou zijn om het 

maatschappelijk middenveld uit te nodigen. Het kabinet zei 

tegen ons "nee, want we hebben goede praktijken". Blijkbaar 

willen ze werkgelegenheidsondersteuning uit de opdracht van 

AVIQ halen en aan Forem geven. En toch is de feedback 

vanuit Vlaanderen (waar de VDAB verantwoordelijk is) heel 

slecht.  

 

F EDF - Raad van bestuur November 2023 : 
1. BV verslag 

- BV: Nadia Hadad neemt vaak haar eigen situatie als 
referentiepunt. Ze doet niet ver genoeg terug en ziet niet de 

situatie van alle mensen met een handicap. Nadia Hadad 
vroeg om een gesprek met BDF over de kwestie van 
deïnstitutionalisering. 

-  GM: Nadia Hadad stoort zich aan het standpunt van de 
CSNPH omdat het gepubliceerd is. Het beantwoordt niet aan 

haar verwachtingen omdat het genuanceerder is: de persoon 
moet kunnen kiezen waar hij wil wonen, zolang alle 
implicaties goed zijn uitgelegd ==> Nee tegen een 

vergadering: keuzevrijheid voor de persoon tussen 
verschillende opties; Herinner opmerkingen en standpunt 

CSNPH/ BDF 2022 
- BV: wat betreft het punt over de statuten van het EDF: dit is 

heel anders dan wat het BDF wil. Termijn van 4 jaar, OK, 
maar 3 opeenvolgende termijnen. Als er een onderbreking 
is, krijgt de persoon opnieuw de kans om voor 3 termijnen 

verkozen te worden. Ze willen voorkomen dat iemand te 
lang aan de macht blijft, gebaseerd op het argument van 

ervaring... 
- ThD: het is moeilijk om in onze verenigingen kandidaten te 

vinden voor dit soort functies. 

- GM: Houd er rekening mee dat het mandaat van de 
voorzitter wordt gefinancierd... dat maakt een verschil. Bij 

EDF hangt een deel van de financiering van de voorzitter af 
van ONCE. Het is waarschijnlijk niet zonder reden dat Yannis 
systematisch wordt herbenoemd als voorzitter. 

- VDE: Als het zo blijft, is deze procedure voor het herzien van 
de statuten en het raadplegen van de leden een complete 

grap. Alle andere vragen moeten open blijven 
- GM: Het BDF moet niet bang zijn om zijn standpunt te 

herhalen. 

- BV: rekeningen in orde 
- BV: het "scancars" item werd ter sprake gebracht door de 

BDF. Niemand anders weet ervan of is erin geïnteresseerd. 
Ze gaan voorstellen dat er een database van obligaties per 
staat moet komen.  

-  Charlotte: wenst hen veel succes, gezien dat de regels per 
gemeente verschillen. 

 
2. Statuten van het EDF: hoe de positie van het BDF 

bepalen? Deadline 12/01/2024 

 

OME : 
- Opmerkingen 

BDF over EDF-

statuten voor 

15/01/2024==> 

26.01 want 

volledige tekst van 

statuten 

ontvangen van 

Catherine  
Naughton 



G VN  

• Commissie inzake de positie van de vrouw (CSW68): 
raadpleging van het maatschappelijk middenveld 
23/01/2024 - 11u00 

• Verklaring van België Beijing +30 - Commissie inzake de 
positie van de vrouw (CSW): Raadpleging van het 

maatschappelijk middenveld 23/01/2024 - 12.30 uur  
 
OME : BDF-commentaren en registraties moeten voor 15/01/2024 

binnen zijn! Het secretariaat zal vertegenwoordigd zijn. Wie kan 
deelnemen voor de OABO? 

Gisèle is beschikbaar.  
Een voorbereidende nota wordt aanstaande vrijdag verstuurd. Deze 
wordt op 15/01/2024 naar Buitenlandse Zaken gestuurd. 

 

OME  

- ontwerpt BDF-

commentaren op 

CSW68, in te 

dienen op 

15/01/2024 

- zal deelnemers 

registreren 

H BDF  

• Hoe het werkt  
• Discussie over de OABO-organisaties gezien de 

vertaalproblemen:  
• Besluit: 2 face-to-face bijeenkomsten per jaar. De 

overige 4 in ZOOM 

• Fiduciair 
• OME: de informatie die nodig is voor de afsluiting zal naar 

hen worden gestuurd. De rekening voor 2023 was +/-15% 
hoger (zonder duidelijke reden); dit zou niet opnieuw 
mogen gebeuren in 2024... 

• Verzekering: in orde 
• Belfius - mandaten 

• OME :  
 - De wijzigingsprocedure zal elektronisch kunnen worden 
uitgevoerd. Vier OABO-leden zullen online moeten 

ondertekenen, idealiter Belfius-klanten. - Het voorstel om 
OME te gebruiken als agent voor de rekening werd 

overgenomen: dit zal OME in staat stellen om 
routineprocedures rechtstreeks uit te voeren.  

• De OABO bevestigt haar instemming op beide punten 
• UBO-register 

• OME :  - De verklaring voor 2023 is opgesteld. Hij vroeg 

ThD om hulp bij het afdrukken van de PDF  
- Er is de mogelijkheid om een Privileged Access Manager 

(PAM) aan te stellen, die een personeelslid is. Het 
probleem is dat de BDF geen personeel in dienst heeft. Als 
de OABO akkoord gaat, en als het mogelijk is dat het 

iemand is die geen personeelslid is, moet de aanvraag 
online worden gedaan door een lid van de OABO. De 

jaarlijkse verklaring kan dan door de GAP worden 
opgesteld. 

• Belasting vzw 

• OME: de aangifte is gedaan. U wordt gevraagd te betalen 
• Google Workspace: einde contract 

• OME: we hebben het Google Workspace-contract kunnen 
beëindigen. Je krijgt een rekening voor de kosten die sinds 
augustus 2022 zijn gemaakt. 

 

OABO-

vergaderingen 
- OME past bij 

MBR 

UBO:  
- OME zal de 

financiële afdeling 

vragen naar de 

mogelijkheid van 

een GAP die geen 

personeelslid van 

de vereniging is. 

I Duurzame ontwikkelingsdoelstellingen - CFDD- BDF-deelname 

- Verduidelijking met betrekking tot de CFDD 
 

OME  
- zal de minister 

vragen over het 



OME maakt de balans op: 

• De BDF had een aanvraag ingediend om volwaardig lid te 
worden. Er werd geen actie ondernomen door de minister.  Hij 
stelde voor om de minister te ondervragen over het feit dat de 

aanvraag niet in behandeling was genomen. De OABO stemde 
hiermee in. 

• De voormalige ASPH-medewerker was verantwoordelijk voor de 
follow-up van werkvergaderingen. Toen ze wegging, werd de 
mogelijkheid geopperd dat Charlotte het zou overnemen, maar 

er werd niets geregeld. 
CHA bevestigde zijn interesse, maar vroeg wat de werkbelasting zou 

zijn. OME bood aan om de situatie met ChA te bespreken voor de 
volgende OABO. 
 

niet in aanmerking 

nemen van 

- ChA informeren 

en kijken welke 

werkgroepen het 

kan volgen 

 

J EDC - contact opnemen met Belgische Europarlementariërs 
(verzoek van Kabinet Lalieux) 

 
OME: heeft een brief opgesteld. Voldoet deze aan de vraag? Welke 

suggesties heb je? 
GM: De brief is heel goed. We moeten alleen een zin toevoegen waarin 
we worden gevraagd amendementen te vermijden die de reikwijdte 

van het project zouden veranderen: als het Europees Parlement ons 
vraagt elementen van sociale zekerheid op te nemen, zal het project 

worden geblokkeerd. Het moet ook duidelijk worden gemaakt dat het 
eerste ontwerp van het BDF werd gevalideerd door het CSNPH. Het 
beantwoordt dus aan de verwachtingen van alle personen met een 

handicap in België.  
VDE: dringende verzending - stemming op 11.01 

 

OME past zich aan 

en stuurt (met 

Marjorie??) 

K EC - Studie over toegang tot gezondheidszorg voor opname in 

de raad van bestuur van het PB EDF 
 
VDE: een consultant voor de Europese Commissie heeft ons een 

enquête gestuurd met tabellen die alleen in het Engels moeten worden 
ingevuld. Bij navraag bij BDF antwoordde hij dat hij de enquête 

onmogelijk kon vertalen omdat hij niet over het nodige budget 
beschikte, misschien in de toekomst. Gezien het belang van het 

onderwerp werd de enquête online gezet op de website van BDF. We 
ontvingen onmiddellijk een reactie van een persoon met een handicap 
die de enquête niet kon beantwoorden omdat deze alleen in het 

Engels was opgesteld. De consulent zal een telefonisch interview met 
haar afspreken. 

VDE: stelt voor de Europese Commissie aan te schrijven 
OME: vroeg of het niet nuttig zou zijn om de zaak voor te leggen aan 
het EDF. De impact zal groter zijn dan een brief van het BDF alleen. 

GM maakt zich geen illusies, maar het is belangrijk om dit te doen. We 
zullen ook een beroep moeten doen op toekomstige parlementsleden 

en de voorzitter van de Raad 
 

OME legt voor aan 

het EDF, schrijft 

aan de 

Commissie. Er 

wordt een brief 

gestuurd naar 

toekomstige 

parlementsleden 

en naar de 

voorzitter van de 

Franse 

ministerraad. 

L Gemeentelijke rampenplannen - interpellatie : 
1. Franse Nationale Raad 
2. Nederlandse Nationale Raad 

3. EDF + Plaats op de agenda van de volgende vergadering 
van de raad van bestuur van het EDF  

GM : We hebben geleerd dat Frankrijk nationale plannen en lokale 
plannen heeft.  

Follow-up 

OME zal vragen 

om op de agenda 

te worden gezet 

van de volgende 

vergadering van 

het EDF-bestuur 



VDE: EDF vertelt ons dat we rechtstreeks stappen moeten 

ondernemen bij de Franse en Nederlandse Nationale Raden. Ze stelde 
voor dat we hen vragen om het punt op de agenda van de raad van 
EDF te zetten. 

 
 

VOOR INFORMATIE 

ZA EDF - Mensenrechtenverslag - Juridische capaciteit: BDF-

bijdragen gevraagd vóór 15/01/2024 
 

OME zal uiterlijk 

15/01/2024 

indienen wat AHT 

heeft opgesteld 

Zo niet, neem me 

dan niet kwalijk 

 

ZB FRA - Bureau van de Europese Unie voor de grondrechten: 

onderzoek naar mensenrechtenactoren in België 

 

 

OME verwerkt alle 

ontvangen 

opmerkingen en 

zal deze medio 

januari 2024 

doorgeven. 

ZC CE + ICF - Studie over betere toegang tot gezondheidszorg 

voor mensen met een handicap: online vragenlijst voor 
verenigingen die lid zijn van BDF 
 

VDE: op de BDF-website  
 

 

ZD EP - Farmaceutische Richtlijn: amendement van de Groene 
Fractie  

OME : Het secretariaat heeft geantwoord en u hebt ontvangen 
 

OME: parlementair 

medewerker 

Green ongelukkig 

dat andere 

parlementsleden 

zijn opgenomen in 

Cc : 

 


